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Nyomtatott és online sajtó 
 

Sulyok Tamás: a magyar tehetséggondozás nemzetépítés 
2025. március 29. – MTI, Hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner, 

Index 

A magyar tehetséggondozás nemzetépítés, a magyar tehetségnek nem lehet határt szabni – 

mondta Sulyok Tamás köztársasági elnök szombaton a XVI. Kárpát-medencei Tehetségnapon, 

Budapesten. Az államfő kiemelte, a Magyar Tehetségsegítő Szervezetek Szövetsége is jól látta, 

hogy nemzeti alapra kell helyezni a magyar tehetséggondozást, nem elválasztva magyart a 

magyaról, tehetséget a tehetségtől. Hozzátette, a program Kárpát-medencei lefedettsége ezt jól 

jelképezi, mert a magyar szellem sosem ismert határokat, így a magyar tehetség is határtalan. 

A szövetség tagjai azt is kifejezik, hogy a nemzet jövője az egész nemzet kezében van, nem csak 

egy részében - mondta Sulyok Tamás. "Mindenki ugyanúgy felelős a másik magyarért és a jövő 

magyarságáért, mindenki ugyanúgy köteles talentumait kamatoztatni, kihozni magából, 

tudásából és képességeiből a legjobbat" - fogalmazott, hozzátéve: mindez kötelesség, de tartás 

kérdése, hogy az ember kész-e kötelességét teljesíteni. 

 

Nacsa Lőrinc: a nemzetpolitika célja a magyar identitás erősítése az egész világon 
2025. március 29. – Érsek M. Zoltán – AzÜzlet 

Az elmúlt félévben a határon túli és a diaszpórában élő magyarok körében tett látogatásai 

kapcsán a személyes jelenlét és a közvetlen párbeszéd fontosságát emelte ki AzÜzletnek adott 

interjújában Nacsa Lőrinc, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára. Az 

államtitkár szerint, miközben egyértelműen látszik, hogy a magyar kormány 15 éves 

nemzetpolitikája érezhető eredményeket hozott, a cél változatlan: erősíteni a magyar identitást 

világszerte. Nacsa Lőrinc kiemelte: „A következő egy-két évben is nagy hangsúlyt helyezünk a 

programokra, közösségi eseményekre, különböző támogatási formák fenntartására, hogy a 

külhoni magyarság érezze: nincs egyedül, számíthat az anyaországra. Az idei esztendő a jövő 

nemzedék éve a nemzetpolitikában. Az év során az eddigieknél is nagyobb figyelmet fordítunk 

a gyerekekre és fiatalokra.” 

 

Megkezdte tevékenységét a Potápi Árpád János Alapítvány a Magyar Nemzetért 
2025. március 28. – MTI, Hír TV, M1, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, TV21 Ungvár, Magyar 

Szó, maszol.ro, Székelyhon, Kárpátalja, hirek.sk, Ma7.sk  

Potápi Árpád János születésnapján - március 28-án - megkezdte tevékenységét a Potápi Árpád 

János Alapítvány a Magyar Nemzetért. A szervezet célja a tavaly októberben elhunyt, 

nemzetpolitikáért felelős államtitkár és országgyűlési képviselő emlékének őrzése, közéleti és 

politikai örökségének ápolása és továbbadása. Az alapítvány kuratóriuma az MTI-hez 

eljuttatott közleményben arról tájékoztatott, hogy elindult az alapítvány hivatalos oldala, a 

potapialapitvany.hu, amelynek célja, hogy emléket állítson Potápi Árpád Jánosnak, valamint 
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tájékoztatást adjon az alapítvány tevékenységéről, projektjeiről. Az alapítvány létrehozói 

kiemelt feladatuknak tekintik, hogy éltessék és képviseljék azokat az ügyeket, nemes célokat, 

amelyekért Potápi Árpád János egész életén át dolgozott, így a nemzeti összetartozás erősítését, 

az egységes nemzetben való gondolkodást, valamint Tolna vármegye gyarapodásának 

támogatását. Az alapítvány első eseményét június 5-én Csíksomlyón rendezik meg, ahol - 

egyházi és világi méltóságok jelenlétében - emléktáblát avatnak és megemlékezést tartanak 

Potápi Árpád János emlékére. Kiemelték: megalapítják a Potápi Árpád János-díjat, amellyel 

azon embereket és szervezeteket ismerik el, akik kimagasló tevékenységet végeztek, 

maradandót alkottak Potápi Árpád János szívügyeinek területein. 

 

Hidvéghi Balázs: Ukrajna EU-tagságáról csak a magyar emberek mondhatnak 

véleményt 
2025. március 30. – MTI, Mandiner, Pesti Srácok, Origo, Hvg, Vasárnap.hu  

Ukrajna EU-tagságáról csak a magyar emberek mondhatnak véleményt, az erről szóló 

véleménynyilvánító szavazás április közepén indul - mondta közösségi oldalán közzétett 

videójában a Miniszterelnöki Kabinetiroda parlamenti államtitkára. Hidvéghi Balázs Magyar 

Péterre, a Tisza Párt elnökére utalva hozzátette; "nem hagyhatjuk, hogy Weber és hazai 

végrehajtója, Brüsszel Péter döntsenek helyettünk". A politikus úgy vélekedett, Manfred 

Weber, az Európai Néppárt vezetője arra utasította Magyar Pétert, hogy mindenáron be kell 

bizonyítania, a magyarok támogatják Ukrajna uniós csatlakozását. Ezért indították el az 

Ukrajna melletti aláírásgyűjtésüket - közölte a videóban. Hidvéghi Balázs emlékeztetett arra, 

hogy a Tisza Párt EP-képviselői ukrán pólóban tapsoltak Volodimir Zelenszkij ukrán elnöknek, 

megjegyezve, amikor a Tisza Pártot felvették az Európai Néppártba, Weber egyik követelménye 

volt, hogy Ukrajnát feltétel nélkül támogatni kell. 

 

Hatodszor tartották meg a Nemzeti és Történelmi Emlékhelyek konferenciáját 
2025. március 28. – MTI, kultura.hu 

Hatodik alkalommal szervezte meg a Nemzeti és Történelmi Emlékhelyek konferenciáját a 

Nemzeti Örökség Intézete (NÖRI). A pénteki rendezvény helyszíne a Nemzeti Közszolgálati 

Egyetem (NKE) volt. Az idei konferencia fókuszában az országos emlékhely hálózat 

közreműködésével szervezett Nemzeti Emlékezetpedagógiai Program (NEP) állt, amely 

meghatározó szerepet játszik kulturális és történelmi örökségünk jövő generációk felé történő 

továbbadásában - közölték a szervezők az MTI-vel. A konferencia keretében Deli Gergely, az 

NKE rektora és Móczár Gábor, a NÖRI főigazgatója ünnepélyesen aláírta a két szervezet közötti 

emlékezetpedagógiai és tanárképzési fókuszú együttműködési megállapodást. Deli Gergely, az 

NKE rektora köszöntőjében kiemelte: a Ludovika évszázados hagyományával élő példája 

annak, milyen fontos feladat értékeinket őrizni, ápolni és továbbadni a jövő nemzedékeknek. 
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Ciolacu: hiba volt kirúgni az RMDSZ-t a koalícióból  
2025. március 28. – Krónika, maszol.ro 

Hiba volt 2023-ban kirúgni az RMDSZ-t az akkori, a maival megegyező hárompárti koalícióból 

– jelentette ki Marcel Ciolacu miniszterelnök, a Szociáldemokrata Párt (PSD) elnöke pénteken. 

Ciolacu a Megyei Önkormányzatok Országos Szövetségének közgyűlésén felszólalva beszélt a 

két évvel ezelőtti eseményekről, Crin Antonescuhoz, a koalíció szintén jelen levő közös 

államfőjelöltjéhez címezve szavait. „Antonescu elnök úr, önnek integráló szerepet kell vállalnia. 

Korábban már létrehoztunk egy ugyanilyen összetételű koalíciót a PSD, és a PNL, és az RMDSZ 

részvételével. Hiba volt 2023-ban kirúgni az RMDSZ-t az akkori, a maival megegyező 

hárompárti koalícióból – jelentette ki Marcel Ciolacu miniszterelnök, a Szociáldemokrata Párt 

(PSD) elnöke pénteken. Krónika 2025. március 28., 10:35 Ciolacu a Megyei Önkormányzatok 

Országos Szövetségének közgyűlésén felszólalva beszélt a két évvel ezelőtti eseményekről, Crin 

Antonescuhoz, a koalíció szintén jelen levő közös államfőjelöltjéhez címezve szavait. 

„Antonescu elnök úr, önnek integráló szerepet kell vállalnia. Korábban már létrehoztunk egy 

ugyanilyen összetételű koalíciót a PSD, és a PNL, és az RMDSZ részvételével. 

 

Újabb magyar államtitkárokat neveztek ki  
2025. március 28. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Marcel Ciolacu kormányfő több államtitkárt nevezett ki a munkaügyi, gazdasági, művelődési, 

közlekedésügyi, befektetési, energiaügyi, mezőgazdasági és egészségügyi minisztériumba. A 

Hivatalos Közlönyben csütörtökön megjelent, államtitkári kinevezéseket rögzítő határozatok 

szerint Daniela David és Derzsi Ákos a munkaügyi, Laurențiu Viorel Gîdei és Gabriel-Bogdan 

Ștețco a gazdasági, Demeter András-István a művelődési, Ioan Cristian Șologon a közlekedési, 

Kelemen Attila a befektetési, Cristian-Silviu Bușoi az energiaügyi, Mihály Zoltán-József a 

mezőgazdasági, Damian Claudiu Constantin az egészségügyi minisztériumban lesz államtitkár. 

A Hivatalos Közlönyben szintén csütörtökön megjelent határozatok szerint államtitkár-

helyettesi tisztséget kapnak a következők: Marius Viorel Poșa (gazdasági tárca), Mădălin Voicu 

(művelődési minisztérium), Radu-Dumitru Antohi (oktatási tárca) – írja az Agerpres. 

 

Kelemen Hunor: Crin Antonescunak kell megnyernie az elnökválasztást  
2025. március 28. – Krónika, maszol.ro 

Crin Antonescunak kell megnyernie az elnökválasztást ahhoz, hogy Románia a történelem jó 

oldalán maradjon, különben zavaros időszak következhet az ország számára – jelentette ki 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök. Kelemen Hunor a Romániai Megyei Tanácsok Országos 

Szövetségének a Prahova megyei Chițorani-ban tartott közgyűlésén mondott beszédet. 

Amelyben egyebek mellett rámutatott, hogy a kormánykoalíció az elnökválasztást elsősorban 

Románia polgárainak érdekében akarja megnyerni. Ehhez szerinte el kell magyarázni az 

embereknek, hogy ha az ország jó úton akar maradni, akkor Crin Antonescnak kell győznie, 

mert a koalíció elnökjelöltje biztonságot és kiszámíthatóságot tud nyújtani a polgároknak, a 

családoknak és a közösségnek. A szövetség elnöke szerint a jelenlegi nehéz nemzetközi 

helyzetben Románia nem nyithatja meg az ajtót a politikai kalandorok előtt.  
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Kelemen Hunor válasza Victor Pontának: a magyarok nem Románia ellenségei  
2025. március 28. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök pénteken kijelentette, hogy „a magyarok nem Románia 

ellenségei”, Victor Ponta elnökjelölt pedig „mellébeszél”, amikor azt mondja, hogy soha nem 

támogatná egy RMDSZ-es pénzügyminiszter kinevezését. A Prahova megyébe látogató 

Kelemen Hunort Victor Ponta szerda esti, a Digi24 csatornán tett nyilatkozatára reagáltatták 

az újságírók. A független elnökjelölt azt mondta egy műsorban, hogy jómaga soha nem nevezett 

volna ki RMDSZ-es pénzügyminisztert. Ponta úr ellenségeket keres, és Románia ellenségét 

pont az RMDSZ-ben és a magyarokban találta meg. Nagyon világosan le kell szögeznünk: a 

magyarok nem Románia ellenségei. A magyar etnikumú állampolgárok is Romániáért 

dolgoznak. Ponta mellébeszél, ami nem először fordul elő” – idézte Kelemen Hunor szavait az 

Agerpres hírügynökség.  

 

Miben tartja példaértékűnek Orbán Viktort Crin Antonescu? 
2025. március 29. – maszol.ro, Krónika 

Marcel Ciolacu távolmaradását firtatták az újságírók, ugyanakkor Orbán Viktorról is kérdezték 

szombaton Crin Antonescut, a koalíciós pártok közös elnökjelöljét a kolozsvári 

kampányrendezvényét követő sajtótájékoztatón. A sajtótájékoztatón részt vevő újságírók azt is 

firtatták, hogy az „Előre, ne hátra” kampányszlogenje megegyezik azzal, amit Orbán Viktor, 

Magyarország miniszterelnöke a 2022-es választásokkor használt. Crin Antonescu leszögezte, 

hogy ismeri Orbán Viktort, több mindenben egyet is ért vele, de nem mindenben osztja a 

nézeteit. Hangsúlyozta ugyanakkor, hogy a magyar kormányfő erőteljes kiállása példaértékű. 

Ő egy személyiség, vélekedett Antonescu, aki szerint lehet vele egyetérteni vagy sem, de dacára 

annak, hogy Magyarország nem egy nagyhatalom, mégis szava van. „Ő egy példakép, nem a 

tartalom, hanem a hang szempontjából” – mondta az államfőjelölt. Kelemen Hunor, az 

RMDSZ elnöke azt mondta, hogy ahogyan Orbán Viktor támogatta őket, úgy ők is támogatták. 

„Barátok között, egy így van” – mutatott rá, de nem volt szó arról, hogy külön üzenetet küldjön 

a romániai magyarságnak a választások előtt. 

 

Románia, előre! – Crin Antonescu győzelméért indulnak Kolozsvárról 
2025. március 29. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Romániának stabilitásra és vízióra van szüksége, erre garanciát pedig csak Crin Antonescu 

elnökválasztási győzelme jelenthet – hangsúlyozták szombaton a Románia, előre választási 

szövetség kampányrendezvényén. Barátaim előre, egy lépést se hátra! – mondta Kelemen 

Hunor, az RMDSZ elnöke Kolozsvár főterén szombaton, a koalíciós pártok közös 

államfőjelöltjét, Crin Antonescut támogató kampányrendezvényen. Kelemen Hunor, az 

RMDSZ elnöke hangsúlyozta: az emberek tiszteletet, őszinteséget, hitelességet, biztonságot 

akarnak. Most egy olyan körforgalomba értünk, ahol nem minden kijárat vezet a megfelelő 

irányba, némely út visszavezet a múltba. Hangsúlyozta, hogy a szabadság és a méltóság 

sohasem keletről érkezett, hanem nyugatról. Harmincöt évvel ezelőtt azt választottuk, hogy a 
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Nyugathoz tartozunk, most pedig – ahogyan a parlamenti választások után – az 

elnökválasztásra egyesítették erejüket, hogy a jó irányt válasszák. Kelemen Hunor magyarul is 

felszólalt, hangsúlyozva, hogy közösen kell építenünk az országot. 

 

Megalakult az MMA Erdélyi Bizottsága 
2025. március 28. – MTI, Magyar Nemzet, Infostart 

Megtartotta alakuló ülését pénteken a Magyar Művészeti Akadémia (MMA) Erdélyi Bizottsága 

a köztestület Andrássy úti irodaházában - tájékoztatta az MMA az MTI-t pénteken. Az Erdélyi 

Bizottság elnöke Vargha Mihály, az MMA rendes tagja (Képzőművészeti Tagozat) lett, míg 

társelnöki tisztjét Balázs-Bécsi Gyöngyi, az MMA rendes tagja (Népművészeti Tagozat) tölti be 

- közölték. A tájékoztató idézi Turi Attilát, az MMA elnökét, aki az alakuló ülésen hangsúlyozta: 

a megalakuló bizottság kiemelt feladatai közé tartozik, hogy javaslatot tegyen az MMA 

elnöksége felé az Erdély területén megvalósuló programok egyedi támogatására, az erdélyi 

aktivitások fejlesztési irányaira, emellett kapcsolatot építsen a helyi kulturális szereplőkkel, 

művészekkel, civil és egyházi szervezetekkel, önkormányzatokkal. Célja továbbá az MMA 

erdélyi munkacsoportja alakulásának előkészítése, egyben elősegítése - tette hozzá az MMA 

elnöke. 

 

Ismét közigazgatási-területi átszervezésről beszélt Marcel Ciolacu  
2025. március 28. – Krónika, szekelyhon.ro 

A kormány elsődleges prioritása jelenleg az országos helyreállítási terv (PNRR) megvalósítása, 

de a következő fontos lépés a közigazgatási-területi átszervezés és a közszféra reformja – 

jelentette ki pénteken Marcel Ciolacu kormányfő. Hangsúlyozta: ez nem azt jelenti, hogy 

községeket fognak megszüntetni, de a közszolgáltatások terén például egyfajta központosításra 

van szükség; a megyei önkormányzatoknak kellene mindezzel foglalkozniuk. A közigazgatási-

területi átszervezés azonban nem valósulhat meg a központi közigazgatás reformja nélkül, amit 

a kormány felvállalt – szögezte le egyúttal a miniszterelnök.  

 

Magyar sportszemélyiségeket avattak Kolozs megye díszpolgárává  
2025. március 28. – Krónika 

Kolozs megye díszpolgári címével tüntették ki Uray Zoltán erdélyi magyar biológust, 

radiológust, vívót és Bogdán László atlétát, nyugalmazott egyetemi tanárt pénteken kora 

délután Kolozsváron. A sétatéri Kaszinóban megtartott díjátadó ünnepségen Vákár István, a 

Kolozs Megyei Tanács alelnöke elmondta, a díszpolgári kitüntetéssel − Tasnádi István olimpiai 

ezüstérmes súlyemelő és Kallós Zoltán Kossuth-díjas néprajzkutató, népzenegyűjtő után − 

Kolozs megye két másik kiváló személyiségének a közösségért tett szolgálatát, a tudományok 

és a sport terén elért eredményeit ismerik el. Mint hangsúlyozta, a két kitüntetett a sport és a 

tudomány terén alkotott maradandót, példát mutatva generációk számára, hogy a szülőföldön 

is lehet építkezni, boldogulni.  
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Sütő András szobrának felállítását ígéri a marosvásárhelyi önkormányzat 
2025. március 28. – maszol.ro 

A marosvásárhelyi városi tanács csütörtökön elfogadta a település költségvetését, amely 

Kovács Mihály Levente alpolgármester szerint ugyan nem tökéletes, de a rendelkezésre álló 

bevételekhez igazított, kiegyensúlyozott büdzsét sikerült összeállítaniuk. A költségvetésben 

elsőbbséget élveznek azok a beruházások, amelyeket az előző mandátumban elkezdtek. 

Jelentős mértékben növelték az iskolaigazgatóság, a közterületekért felelős igazgatóság, illetve 

a technikai igazgatóság költségvetését, ugyanakkor nagyobb összegek állnak rendelkezésre a 

szociális szolgáltatásokkal járó költségek fedezésére is. Kovács Mihály Levente közölte, a 

magyar közösség számára kiemelt fontosságú, hogy egy korábbi mandátumban elfogadott 

tervet megvalósítsanak: szobrot állítanak Sütő András írónak. „Pénzt különítettünk el egy 

ötletpályázatra, és amennyiben ez megvalósul, arra vállalkozunk, hogy Sütő András halálának 

20. évfordulóján köztéren felállítjuk az író szobrát.” 

 

Új elnök a Hargita megyei Területi Közrendi Hatóság élén 
2025. március 28. – maszol.ro 

Pénteken megtartotta alakuló ülését a Hargita megyei Területi Közrendi Hatóság. Szentes 

Antal, Csík-térségi megyei tanácsost választották meg új elnöküknek, aki Kolumbán Dávid 

korábbi elnököt váltja – közölte pénteken Hargita Megye Tanácsának sajtószolgálata. A 

választást követően Szentes Antal kiemelte, megtisztelő feladat és bízik benne, fel tudja 

használni az előző évek tapasztalatát. Mint mondta, folyatni szeretné az elmúlt mandátumban 

elkezdett erőfeszítéseket. Bíró Barna-Botond, Hargita Megye Tanácsának elnöke köszönetet 

mondott Kolumbán Dávidnak az elmúlt években végzett munkáért a hatóság keretében és 

eredményes munkát kíván az új elnöknek. Mint ismertette, a politikai egyeszség értelmében, 

ebben a mandátumban Csík-térség adja az elnököt. 

 

Fiatal vállalkozók iskolája: elindult az ötödik EVI  
2025. március 28. – szekelyhon.ro 

Ötödik kiadásához érkezett az Erdélyi Vállalkozói Iskola (EVI), amely négy hétvégés intenzív 

képzéssel támogatja a kezdő, fiatal vállalkozókat. Idén tizenöt erdélyi vállalkozó vesz részt a 

tréningen, amelyet pénteken Székelyudvarhelyen kezdtek. A program iránt idén is nagy volt az 

érdeklődés, végül tizenöt olyan vállalkozót sikerült választaniuk, akik motiváltak és nyitottak a 

fejlődésre. Az ötödik EVI is négy hétvégéből álló tréning, amely tematikusan több téma köré 

épül. Többek között szó lesz a marketingről, humán erőforrásról, kapcsolati hálók építéséről, 

de a pénzügyi kérdésekre is válaszokat kaphatnak a résztvevők – tudtuk meg Berkeczi Zsolttól, 

a Hargita Business Center vezetőjétől a képzés előtt tartott sajtóeseményen.  

 

Vádat emelt a DNA Gálfi Árpád volt polgármester és négy munkatársa ellen  
2025. március 28. – szekelyhon.ro 

Az Országos Korrupcióellenes Ügyosztály (DNA) hivatali visszaélés miatt vádat emelt Gálfi 

Árpád volt székelyudvarhelyi polgármester és négy munkatársa ellen. A vád szerint Gálfi több 
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alkalommal önkormányzati jóváhagyás nélkül fogadott ügyvédet. A DNA még 2023 

decemberében indított bűnvádi eljárást az akkor Székelyudvarhely polgármesteri tisztségét 

betöltő Gálfi ellen, azzal gyanúsítva meg az elöljárót, hogy 2019-ben törvénytelen módon írt 

alá egy szerződést a Moldován-Horváth István ügyvédi irodával, és öt alkalommal bízta meg 

jogi képviselettel az ügyvédet anélkül, hogy ezt az önkormányzati képviselő-testület jóváhagyta 

volna. Az ügyvédnek 27 500 lejt fizetett ki a polgármesteri hivatal 2019 áprilisától az év 

decemberéig. Ezáltal a volt polgármester a büntető- és késedelmi kamatokkal együtt, melyek 

összege eléri a 9 818 lejt, összesen 37 318 lejjel károsította meg a várost a DNA szerint.  

 

Erdély épített öröksége: a védelmen kívül a hiteles bemutatás, a 

nagyközönséggel való megismertetés is cél  
2025. március 29. – Krónika 

Elsősorban egyetemistákat és fiatal szakmabelieket vár áprilisi szakmai továbbképzésére a 

Transylvania Trust Alapítvány, de szívesen látnak műemlék-tulajdonosokat is, valamint 

minden olyan érdeklődőt, aki szeretne elmélyedni az épített örökség védelemének, 

népszerűsítésének témájában. Marczika-Gyöngyösi Edith, az alapítvány ügyvezető igazgatója 

a programok céljáról, idei főbb eseményeikről, a bonchidai Bánffy-kastély felújítási 

munkálatairól beszélt a Krónikának.  

 

Bűnvádi feljelentést tett a magyarsága miatt is megfenyegetett rendező  
2025. március 29. – Krónika 

Bűnvádi feljelentést tett és az Országos Diszkriminációellenes Tanácshoz fordul Botond Nagy 

színházi rendező, aki a bukaresti I. L. Caragiale Nemzeti Színházban az Ilja próféta című, nagy 

port kavart előadást állította színpadra. Ugyanis miután a Román Ortodox Egyház bírálta a 

brassói születésű, sok erdélyi, romániai társulatnál dolgozó rendező munkáját a „keresztény 

vallási szimbólumok becsmérlő használata” miatt, Nagy súlyos fenyegető és diszkriminatív 

üzenetek célkeresztjébe került a közösségi médiában.  

 

Államfőválasztás: mit szól a Fidesz ahhoz, hogy az RMDSZ Crin Antonescut 

támogatja?  
2025. március 30. – Krónika 

Kritikával vegyes elismerő szavakkal beszélt Crin Antonescu a hétvégén kolozsvári 

kampányrendezvényén Orbán Viktorról. No de mi a véleménye a magyar miniszterelnök 

vezette Fidesznek arról, hogy román koalíciós partnereihez hasonlóan az RMDSZ is teljes 

mellszélességgel felsorakozott a közös államfőjelölt, Crin Antonescu mögé? A Krónika 

megkérdezte Lázár Jánost, a Fidesz országgyűlési képviselőjét, mi az álláspontja az anyaországi 

kormánypártnak annak kapcsán, hogy erdélyi szövetségese, az RMDSZ a román Nemzeti 

Liberális Párt (PNL) egykori elnökét támogatja a májusi államfőválasztáson. Emlékeztettünk 

arra, hogy Crin Antonescu nevét elsőként Kelemen Hunor szövetségi elnök „terjesztette fel” 

államelnökjelöltnek. A magyar kormány építési és közlekedési minisztere lapunknak 
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elmondta, a Fidesz „soha nem szeretett volna beleszólni abba, hogy az itt élő magyar emberek 

hogyan próbálják a sorsukat alakítani és jobbá tenni”. Lázár János közölte: az RMDSZ bármit 

is dönt ebben a kérdésben, élvezi a Fidesz támogatását.  

                              
Sikerek és kihívások a Galántai régióban: immár 41 taggal rendelkezik a 

Mátyusföldi Területi Idegenforgalmi Szövetség 
2025. március 28. – ma7.sk  

Jókán tartott közgyűlést a Mátyusföldi Területi Idegenforgalmi Szövetség, amely újabb hat 

taggal bővült. Immár 15 település, közte 2 város valamint további  26 taggal működő  szervezet 

országos viszonylatban is nagy erőt mutat ebben kis régióban. Kodály Zoltán kulturális 

öröksége, az Esterházyak történelmi lábnyoma, a Kis-Duna menti településeket díszítő 

vízimalmok, a kiváló termálfürdők valamint a pazar gasztronómiai kínálat színesítik ennek a 

sokszínň régiónak a kínálatát. Örvendetes, hogy egyre többen érdeklődnek a hazai nyaralás, 

kikapcsolódás iránt, és gyarapodik a külföldről ide látogatók száma is, sokan látogatnak el a 

Kis-Dunához, hogy festői környezetben pihenhessenek és szórakozhassanak.  „Célunk 

különbüző programcsomagok kialakítása, van mit kínálnunk!” – mondta Horváth Zoltán, a 

szervezet elnöke. 

 

A felediek nyerték meg a Kárpát-medencei Hungarikum Vetélkedőt 
2025. március 28. – felvidek.ma  

A rangos Kárpát-medencei Hungarikum Vetélkedő Lakiteleken, a Lakiteleki Népfőiskola 

szervezésében, a Magyar Országgyűlés, a Hungarikum Bizottság és a Nemzeti Művelődési 

Intézet támogatásával 2025. március 26-27-én került megrendezésre. A verseny célja a 

hungarikum mozgalom népszerűsítése, valamint nemzeti értékeink megismertetése és 

megszerettetése a fiatalabb generációval. „Az idei megmérettetésre a 8. évfolyamból 91 csapat 

jelentkezett, akiknek feladata két prezentáció elkészítése volt. A pontszámok összegzése után a 

legjobb 16 csapat meghívást kapott a kétnapos döntőre, ahol izgalmas és összetett kihívásokkal 

kellett szembenézniük” – tájékoztatta a Felvidék.má-t Gyurán Ágnes, a vetélkedő egyik 

zsűritagja. Mint megtudtuk, a Felvidékről Feled, Nagymegyer és Felsőszeli csapata is bejutott 

a döntőbe, ahol méltóképpen képviselték a felvidéki magyarságot. A diákok bemutatót 

tartottak és kvízfeladatokat oldottak meg. A feledi Szombathy Viktor Alapiskolát Bódi 

Boglárka, Pál Bianka és Tóth Emese képviselte, felkészítő tanáruk Zagyi Beáta volt. 

 

XXV. Vámbéry Napok 
2025. március 29. – ma7.sk  

Szerdától péntekig tartott a XXV. Vámbéry Napok rendezvénysorozata Dunaszerdahelyen. A 

három nap során eszmecserét folytattak az orientalista életéről, bemutatták Felföldi Szabolcs 

és Vér Márton Vámbéry Albumát, megkoszorúzták Dunaszerdahely jeles személyiségének 

ülőszobrát és idén is megrendezték a Vámbéry Árminról elnevezett földrajzverseny döntőjét. 
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Szerdán a dunaszerdahelyi Country Pubban találkozott Felföldi Szabolcs történész-régész, 

Nagy Iván etnológus, a Csallóközi Múzeum igazgatója és Hodossy Gyula, a Vámbéry Polgári 

Társulás igazgatója, hogy a nyilvánosság előtt beszélgessenek a rendezvénysorozat 

névadójáról, életéről és munkásságáról. Csütörtökön, a délelőtti órákban Felföldi Szabolcs 

dunaszerdahelyi iskolákban, gimnáziumokban mutatta be a Vámbéry Albumot. A szerző a 

könyvvel ellátogatott a Vámbéry Ármin és Kodály Zoltán alapiskolákba, továbbá a Vámbéry 

Ármin Gimnáziumba. Az esti órákban az albumot bemutatták a szélesebb nyilvánosság előtt is 

az irodalmi kávéházként funkcionáló Country Pubban. A könyvbemutatót Hodossy Gyula 

nyitotta meg, az albumot Nagy Attila helytörténész méltatta. Az est házigazdája Nagy Iván volt. 

 

Elérhető az új Lévai Magyar Tájékoztató 
2025. március 29. – ma7.sk  

Az ország legnagyobb járása székhelyének magyar szervezetei nyilvánossá tették a legújabb 

Lévai Magyar Tájékoztatót, amelyben azokat a magyar vonatkozású programokat, 

rendezvényeket hirdetik meg, amiket 2025 áprilisától szeptember végéig kívánnak 

megvalósítani. A rendezvények szervezésében ezúttal is a Csemadok Lévai Alapszervezete, a 

Juhász Gyula Alapiskola, a Kersék János Kör, a Lévai Magyar Asszonyok Ligája, az Eszterlánc 

Óvoda, a lévai magyar oktatási és nevelési intézmények mellett működő szülői szövetségek 

alapszervezetei, a Lévai Református Egyházközség, a Lévai Szent László Kör, a Magyar 

Szövetség lévai alapszervezete, a 46. sz. Kittenberger Kálmán cserkészcsapat és természetesen 

a Reviczky Társulás veszi ki a részét. 

 

Névadójáról emlékezett meg a füleki II. Koháry István Alapiskola 
2025. március 29. – ma7.sk  

A II. Koháry István Alapiskola több mint egy évtizede viseli e jelentős történelmi személy nevét. 

Az intézmény nem titkolt célja, hogy az iskola diákságával megismertesse a várkapitány életét, 

tevékeny munkásságát, őrizze és ápolja emlékét. Ebben a tanévben március utolsó hetén 

emlékeztek az iskola névadójára. „Nagyon fontosnak tartjuk, hogy megemlékezzünk erről az 

eseményről, hiszen ez számunkra büszkeségi kérdés is, és a közösséget összekovácsoló tényező. 

Büszkén viseljük a II. Koháry István nevet, hiszen a várkapitány fontos szerepet töltött be a 

helyi kultúrában és a magyar történelemben. De a diákjainkra is büszkék vagyunk, akik Koháry 

sulisokként regionális és országos versenyeken is rendkívüli eredményeket érnek el” – 

hangsúlyozta Fazekas Csaba. 

 

Mindenkit szolgálni fog 
2025. március 30. – ma7.sk  

Harminc település önkormányzatát és nagyjából húszezer embert szolgál majd az a megosztott 

szolgáltatói központ, amely a múlt héten nyílt meg Tornalján. A központ célja a közigazgatás 

működésének hatékonyabbá tétele és optimalizálása. Létrehozására az uniós helyreállítási 

tervből kapott a város 390 ezer eurós támogatást. Az ügyfélirodákat a városi hivatal földszinti 

részén alakították ki, az ügyfeleket nem közvetlenül kiszolgáló irodák (a különböző 
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szakosztályok, referensek) az emeleten kaptak helyet. A támogatásból felújították a 

helyiségeket, új bútorokat, számítógépeket és további felszereléseket, valamint egy 

személygépkocsit is vásároltak. Győrfi Erika, Tornalja polgármestere örömét fejezte ki a 

központ megnyitása kapcsán és elmondta, hogy egyelőre 30 önkormányzat vesz részt benne, 

Tornalja városa és 29 környező település, de hamarosan továbbiak csatlakozhatnak, így 

körülbelül 20 ezer embert szolgál majd a hivatal. 

                  
Potápi Árpád János sírjánál rótta le kegyeletét dr. Pásztor Bálint 
2025. március 28. – Pannon RTV 

A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke közösségi oldalán azt írta, ma Tolna vármegyében járt, 

és úgy döntött, tesznek egy kitérőt, hogy leróják kegyeletüket az elhunyt államtitkár sírjánál. 

Bejegyzésben kiemelte, ma van az egykori államtitkár születésnapja, amely alkalomból 

megkezdte működését a róla elnevezett és az ő elveit továbbvivő alapítvány is.  Nyugodj 

békében, Árpád! Nem feledünk. A küzdelmet folytatjuk! - húzta alá dr. Pásztor Bálint. 

 

A szerb fővárosban is bemutatták Nikowitz Oszkár volt belgrádi magyar 

nagykövet könyvét 
2025. március 29. – Pannon RTV  

A szerb fővárosban is bemutatták Nikowitz Oszkár volt belgrádi magyar nagykövet Séta 

érettségi előtt Zombortól Udvarhelyig (meg vissza!) című könyvét. Az eseményt a Vajdasági 

Magyar Szövetség belgrádi szervezete valósította meg. Nikowitz Oszkár 2010 és 2014 között 

Magyarország belgrádi nagyköveteként szolgált. Ebben az időszakban alakult meg a Vajdasági 

Magyar Szövetség belgrádi szervezete, és a nagykövettel nagyon jó kapcsolatot sikerült 

kialakítani – mondta el Nebojša Marjanović, a VMSZ belgrádi szervezetének elnöke. „A könyv 

szerzője nagy barátunk. Olyan ember, aki nagymértékben hozzájárult a szervezetünk 

működéséhez. Nagyon jó együttműködést tudtunk kialakítani, ami sokban erősítette a szerb-

magyar kapcsolatokat. Nikowitz Oszkár korábbi nagykövetről van szó. Szerettük volna ily 

módon megmutatni, mennyire tisztelünk mindent, amit értünk tett.” 

 

Rendhagyó iskolanap a Kosztolányiban 
2025. március 28. – Pannon RTV, Magyar Szó 

A szabadkai Kosztolányi Dezső Tehetséggondozó Gimnázium rendhagyó módon ünnepelte 

névadójának 140. születésnapját és egyben az iskola napját. Játékos műfordítás, kalligráfia, 

festés, sport és számháború is várta ma a diákokat. Ezt követte a hivatalos ünnepség, majd 

átadták az iskola udvarában található edzőtermet. Az előtérben zongorajátékkal fogadtak 

minden odalátogatót, az ünnepi műsor pedig a költőhöz méltó kávéházi hangulatban telt. 

Zakinszky Regina számára is sokat jelent iskolájának névadója, számos versét kedveli. 

„Kosztolányi nekem egy nagyon összetett figura, mivel mindig változik az, amit gondolok róla, 

mert néha kiderülnek érdekes dolgok a magánéletéről, de egyébként szerintem mindenképpen 
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egy tiszteletreméltó alak volt, mert egy embernél szerintem, főleg, ha művész, akkor talán nem 

elsősorban az életét kell néznünk, hanem azt, amit a művein keresztül átad, mert talán az az, 

ami biztosabb. Mert sokszor az életét csak mások mondták el, vagy más forrásokból értesülünk 

róla, de az, amit így a művein keresztül átad, az egy olyan érték, ami megmarad bennünk, és 

mi is továbbvisszük.” 

 

Aláírásgyűjtés és tüntetés Szabadkán 
2025. március 30. – Magyar Szó 

Ma is sétával egybekötött tüntetést tartottak Szabadkán. A tiltakozók 16 és 17 óra között a 

lóversenypályán gyülekeztek, ahol aláírásokat gyűjtöttek a helyi közösségek számára annak 

érdekében, hogy kezdeményezhessék az első lakossági gyűlések megszervezését. Egy-egy helyi 

közösségnek legalább ötven aláírásra van szüksége ahhoz, hogy hivatalosan indítványozhassa 

a gyűlés megtartását. Az aláírásgyűjtés után az egyetemi hallgatók, az őket támogató polgárok, 

traktoros mezőgazdászok, motorosok, egészségügyi és postai dolgozók, tanárok és még sokan 

mások a Zombori úton vonultak végig a Zágrábi utca kereszteződéséig, ahol beszédeket 

tartottak. A tüntetők felszólalásaikban elmondták, hogy a jelenlegi rendszer nem működik 

megfelelően, és úgy vélik, hogy a problémák megoldhatók a polgárok összefogásával. 

Kifejtették, hogy azért csatlakoztak a tüntetéshez, mert céljuk a korrupció felszámolása, a 

hatalmi pozíciókkal járó kiváltságok megszüntetése, valamint a gyűlöletkeltő 

megnyilvánulások elleni fellépés. 

                   
Rákóczi Napok a beregszászi főiskolán 
2025. március 30. – KISZó 

Az intézmény 20. alkalommal szervezte meg az egyhetes programsorozatot. Az első Rákóczi-

napokat 2006-ban hagyományteremtő céllal szervezte meg a főiskola intézménye névadója, a 

nagyságos fejedelem születésnapjának évfordulóján, március utolsó hetében. A 

programsorozat nem csupán tisztelgés II. Rákóczi Ferenc, a magyar történelem egyik 

meghatározó alakjának emléke előtt, hanem kulturális, tudományos és közösségi események 

gazdag tárházát is kínálja a résztvevők számára. A Rákóczi-szabadságharc vezetője az oktatás 

és tudomány iránti elkötelezettsége, hazaszeretete révén a jövő generációinak is örök példát 

mutatott. A 2025. évi Rákóczi Napok rendezvénysorozat II. Rákóczi Ferenc beregszászi 

lovasszobrának megkoszorúzásával kezdődött, a hivatalos megnyitóra a főiskola Tudományos 

Tanácsa és összdolgozói értekezlet ünnepi ülésének keretében került sor. A részvevőket 

Csernicskó István köszöntötte. A főiskola rektora kihangsúlyozta, a Rákóczi Napok keretében 

megtartott összdolgozói értekezleten ismerik el azoknak a kollégáknak a munkáját, akik 

jelentős mértékben hozzájárultak a főiskola fejlődéséhez, eredményei eléréséhez. 

 

 

 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

V
a

jd
a

sá
g

 

https://www.magyarszo.rs/vajdasag/szabadka/a.325413/Alairasgyujtes-es-tuntetes-Szabadkan
https://kiszo.net/2025/03/30/rakoczi-napok-a-beregszaszi-foiskolan-%e2%94%82-kiszo-tudositas/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. március 31. 

 

 

Szakmai napot tartott a Kárpátaljai Keresztyén Diakóniai Jótékonysági Alapítvány 
2025. március 30. – KISZó 

Beregszászban, az Ortutay Elemér Görögkatolikus Központban tartotta meg első szakmai 

napját a Kárpátaljai Keresztyén Diakóniai Jótékonysági Alapítvány (KKDJA) Otthoni 

Beteggondozó Szolgálata. A résztvevőket Huszár Andrea, a Kárpátaljai Keresztyén Diakóniai 

Jótékonysági Alapítvány projektmenedzsere köszöntötte, aki kihangsúlyozta, fontos számukra, 

hogy a gondozókat naprakész szakmai tudással és tapasztalatokkal lássák el. De az is fontos 

volt, hogy egy fórumon találkozzanak egymással. – Kárpátalja-szerte különböző 

munkapontokon tevékenykedünk, hét településen (Ungvár, Beregrákos, Csongor, Beregszász, 

Csonkapapi, Szőlősgyula, Mezővári), ezért a közös találkozásra ritkán adódik lehetőség. Zán 

Fábián Sándor, a Kárpátaljai Református Egyház (KRE) püspöke, a KKDJA elnöke áhítatában 

János Evangéliuma 15. részéből olvasott fel, ahol hétszer hangzik el a megmaradás szó. 

 

A Rákóczi Szövetség eljuttatta Kárpátaljára a szigetszentmiklósi Batthyány-

gimnázium pénzadományát 
2025. március 30. – Karpat.in.ua 

A Rákóczi Szövetség közreműködésével megérkezett Kárpátaljára a Szigetszentmiklósi 

Batthyány Kázmér Gimnázium pénzadománya. Március 28-án Csáky Csongor, a Rákóczi 

Szövetség elnöke Kárpátaljára látogatott és személyesen hozta el a Szigetszentmiklósi 

Batthyány Kázmér Gimnázium által gyűjtött pénzadományt az ungvári járási Ráton működő 

Szent Mihály Gyermekotthonba. Bíró Mária, a gyermekotthon vezetője és az otthon lakói, a 

szülők köszöntötték a Rákóczi Szövetség elnökét és a munkatársait, valamint dr. Papp 

Ferencet, Magyarország Ungvári Főkonzulátusának konzulját. – Mindig nagy öröm, ha 

meglátogatnak minket. Nagy esemény a gyermekotthon életében, hogy valaki gondol ránk, 

hogy valaki törődik velünk. Erőt ad a nehéz mindennapokhoz, hogy vannak emberek, akiknek 

mi fontosak vagyunk – jegyezte meg meghatódottan az otthon vezetője. 

 

Megtartotta évértékelő közgyűlését a KMKSZ Nagyszőlősi Járási Középszintű 

Szervezete 
2025. március 30. – Karpat.in.ua 

Az ugocsai magyarság évértékelő közgyűlés keretein belül értékelte az elmúlt év történéseit és 

tűzte ki jövőbeli terveit. A KMKSZ Nagyszőlősi Járási Középszintű Szervezetének tagsága az 

összefogást tekinti a nehézségek leküzdése eszközének. 

 

Nemzetközi tudományos konferenciát tartottak a Rákóczi- főiskolán 
2025. március 30. – Karpat.in.ua 

A Rákóczi-Napok programsorozat keretében 2006 óta szerveznek tudományos konferenciát a 

II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán, amit rotációs alapon mindig más tanszék 

szervez. Idén ezt a feladatot a főiskola Matematika és Informatika Tanszéke, valamint a 
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Hallgatók és Fiatal Kutatók Tudományos Egyesülete kapta meg, akik az innovatív digitális 

eszközök használatára összpontosítottak. 

 

"Itt az idő!" – a Kárpátalja Táncegyüttes előadása a Rákóczi Nap keretein belül 
2025. március 30. – Kárpátalja.ma 

A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola idén is megrendezte a Rákóczi Napokat, 

melynek egyik lelket melengető eseménye volt a Kárpátalja Táncegyüttes ünnepi műsora. Az 

„Itt az idő!” című előadás nemcsak a magyar néptánc hagyományait mutatta be, hanem a 

történelmi múltunkat, de nemzeti öntudatunk erősítésére is szolgált. 

 

Továbbra is Rákóczi Anna a csehországi magyar szövetség elnöke 
2025. március 29. – MTI, Vajma.info, Felvidék.ma 

Rákóczi Anna maradt a Cseh- és Morvaországi Magyarok Szövetségének (CSMMSZ) elnöke; 

szombaton választották újra az egyetlen országos csehországi magyar szervezet tisztújító 

közgyűlésén Prágában. Rákóczi Anna 2006 óta tölti be az országos elnöki tisztséget, amelyért 

a szombati közgyűlésen más jelölt nem indult. A magyar szövetség új országos alelnökévé 

Bálint Zoltánt, a prágai helyi egyesület vezetőségi tagját választották meg. Tevékenységében a 

CSMMSZ változatlanul kiemelt figyelmet fordít a Csehországban élő magyarok nemzeti 

önazonosságának megerősítésére, valamint a magyar kulturális hagyományok megőrzésére és 

ápolására - hangsúlyozták a közgyűlésen felszólalók. Jégh Izabella, a Szlovákiai Magyar 

Társadalmi és Közművelődési Szövetség, a Csemadok pozsonyi választmányának elnöke a 

Csemadok szlovákiai országos vezetősége nevében üdvözölte a csehországi testvérszervezetet, 

és további sikeres munkát kívánt a CSMMSZ-nek. 

  

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. március 28. – Kossuth Rádió 

 

Támogatást igényelhetnek a száj- és körömfájás járvánnyal érintett települések Nagyszombat 

megye krízisalapjából. Berényi József, a megye alelnöke csütörtöki dunaszerdahelyi 

sajtóértekezletén bírálta, hogy a megye képviselője nem tagja a belügyminiszter vezette 

válságstábnak, holott a fertőzött gazdaságok Nagyszombat megye területén fekszenek. Haják 

Szabó Mária összeállítása. 
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Ma elindult a Potápi Árpád János Alapítvány a Magyar Nemzetért hivatalos oldala, a 

potapialapitvany.hu, amelynek célja, hogy emléket állítson Potápi Árpád Jánosnak, valamint 

tájékoztatást adjon az alapítvány tevékenységéről, amelynek céljai közül Potápi Katalin 

Zsuzsanna, az alapítvány elnöke, a néhai nemzetpolitikai államtitkár lánya azt is elmondta, 

hogy az alapítvány első eseményeként június 5-én Csíksomlyón, egyházi és világi méltóságok 

jelenlétében emléktáblát avatnak Potápi Árpád János emléke előtt tisztelegve.  

 

A napokban kezdődött meg az Erdélyi Mentorprogram 4. évada, amelyen csaknem 130 

mentorált (kezdő vállalkozó) és 40 mentor (tapasztalt vállalkozó) vesz részt, Erdély 16 

megyéjéből. A marosvásárhelyi évadnyitó rendezvényen készült Erdei Edit-Zsuzsánna 

összeállítása, amelyben egy fiatal vállalkozó, egy tapasztalt mentor és a Külhoni 

mentorprogram koordinátora beszél az idei évad céljairól, valamint az eddig elért gyakorlati 

eredményekről. 

 

Mintegy 35 milliárd forintnak megfelelő 438 millió lejes költségvetésből gazdálkodik idén 

Csíkszereda. A csaknem 82 százalékban magyarok lakta, mintegy 35 ezer lakosú székelyföldi 

városban az összeg kétharmadát fejlesztésekre, középületek felújítására, a közintézmények 

működtetésére és rendezvények szervezésére fordítják. A büdzsé elfogadásáról a napokban 

döntöttek az önkormányzati képviselők. Bíró István mondja a részleteket. 

 

A Karácsfalvai Sztojka Sándor Görögkatolikus Líceum a kárpátaljai magyar görögkatolikus 

közösség egyik alappillérévé vált az elmúlt évek alatt. Egyszerre tölti be oktatási és kulturális 

központ szerepét is. Iváncsik Attila információi.  

 

II. Rákóczi Ferenc fejedelem születésének 349. évfordulója alkalmából rendhagyó 

történelemórát tartottak a negyedikes, magyar tagozatra járó diákoknak a nagyváradi 

evangélikus templomban. Ezt követően a résztvevők megkoszorúzták a fejedelem tavaly 

felavatott szobrát a Nagyvárad melletti Bihar településen. Ionescu Nikolett összeállítása. 

 

84 éves korában elhunyt Tolnai Ottó Kossuth-díjas író, költő, műfordító, a vajdasági és az 

egyetemes magyar irodalom kiemelkedő alakja. Délvidéki munkatársaink, Ternovácz István és 

Németh Ernő emlékeznek rá. 

 

 

Kárpát-medence 
2025. március 30. – M1 

 

Tóth Péter Lóránt Kárpátalján  

 

Ismét Kárpátalján járt Tóth Péter Lóránt. A kunszentmiklósi versvándor a Kárpátaljai 

Népfőiskolai Egyesület meghívására érkezett. A mostani alkalommal József Attila estjét 

mutatta be, a költőgéniusz 120 évvel ezelőtt született.  Az előadás az eddigi fellépéseihez 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
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hasonlóan lélekerősítő üzenetet hordozott az itt élő magyarságnak. Az útkereső, az istenkereső 

József Attilát szerettem volna megmutatni. Azt gondolom, hogy ma itt Kárpátalján ez az üzenet, 

hogy az ember magára ébredjen és lábra álljon, még hogyha a környezetéből nem is tud erőt 

meríteni, akkor merítsen az Istenből, meg saját magából. Azt hiszem, hogy ez nagyon fontos 

volt, hogy ma itt elhangzott. 

 

Felvidéken áprilisban zajlanak majd a beiratkozások a magyar alapiskolákba 

 

Felvidéken áprilisban zajlanak majd a beiratkozások a magyar alapiskolákba. Az utóbbi 

években pozitív tendenciát mutatnak a számok. Nőtt az anyanyelvi iskolát választók aránya a 

magyar közösségen belül. Az anyanyelven való tanulás a legjobb választás mind a gyermek 

jövője és boldogulása, mind a magyar közösség megmaradása szempontjából. Az áprilisi 

hónapot megelőzően Felvidék szerte nyílt napokat, iskola bemutatókat szerveznek az óvodás 

korú gyerekeknek valamint szüleiknek. Így tett a rozsnyói Református Iskolaközpont is, ahol 

az intézmény iránt érdeklődő szülők betekintést nyerhettek az oktatás folyamatába, ill. 

megismerkedhettek az iskolaprogrammal. 

 

A sikerekhez kitartás kell – Szülőföldjén akar boldogulni a Godnics család  

 

A szép idővel a tavaszi munkálatok is megindultak, a Godnics család szabadkai otthonának 

kertjében. Elvetették az első magokat és a fákat is megmetszették. A szülők számára fontos, 

hogy egészéges élelmiszer kerüljön az asztalra. Amit úgymond fogyasztunk, azt ültetek éppen, 

hogy mindenfélét. A télire valót is amit elteszünk, hogy arra is legyen, végülis olyan 

mennyiséget szoktunk ültetni, hogy télire eltenni is legyen. 

 

Fafaragó hétvégét szervezett a Dalia Népfőiskola Gömörpéterfalán 

 

A felvidéki Gömörpéterfalán kiemelt fontossággal bír a magyar identitás megőrzése és 

továbbadása. A magyar kormány támogatásával 2022-ben megépült Magyar Közösségi Ház 

nemcsak a településen élők, de a tágabb régió magyarságának is az egyik szellemi központja 

lett. A Felföldi Dalia Iskola mellett a Dalia Népfőiskola székhelyének is otthont adó közösségi 

ház folyamatosan épül, szépül, miközben egyre inkább betölti küldetését. 

 


